



QK1934904

CSSCI 来源期刊

国家中文核心期刊

RCCSE 中国核心学术期刊(A)

中国人文社会科学核心期刊

“复印报刊资料”重要转载来源期刊

华北地区十佳期刊

北方优秀期刊

科学管理研究

Scientific Management Research

3
2019

ISSN1004—115X

CN15—1103/G3

万方数据

1981 年创刊 2019 年 6 月第 37 卷(双月刊)

科学管理研究

双月刊

第37卷 第3期
(总第230期)

2019年6月20日出版

中国学术期刊(光盘版)入编期刊
中国学术期刊综合评价数据库统计源期刊
中国期刊全文数据库全文收录期刊
中国人文社会科学引文数据库来源期刊
中文社会科学引文索引来源期刊

主管单位

内蒙古自治区科学技术厅

主办单位

内蒙古自治区软科学研究院

目 录

· 创新发展研究 ·

- 中国科技创新力量布局现状研究 马 茹,王宏伟,等(2)
“双重战略”耦合效应下国防科技工业技术创新路径
研究 张诤敏,胡慧姿,等(8)
收入不平等与知识产权保护对城市创新的影响
——基于淮海经济区20个城市的实证分析 高 兴,翟柯宇(13)
创新驱动视域下的研究型大学创新能力提升机制研究
..... 肖国芳(20)
高校地方研究院在创新驱动发展战略中的定位及对策
研究 董樊丽,杨剑英,等(24)
地理信息技术在领导干部草原资源资产责任审计中的
运用 王振铎,张心灵(30)

· 科研管理创新 ·

- 基于DEA-malmquist的基础研究投入效率及其影响
因素研究 姜 群(35)
科技成果转化中科技社团的功能定位与实践策略
..... 潘建红,杨利利(42)
产学研合作项目中研究所风险评价研究
..... 狄 阳,杨乃定,等(46)
首席专家能力匹配度与科技成果转化绩效
——技术创新模式的调节作用 杨水利,史 童,等(49)
内蒙古智慧公安建设综合评价体系研究
..... 吴新娣,穆 楠(54)

· 产业创新研究 ·

- 我国高端产业不足与传统产能过剩的政策缺陷与对策
研究 江思浩,李曦明(60)
集成电路芯片产业分工模式的新演进与模块化研发
..... 王一鸣(65)
互联互通蓝图下中国产业转型升级与经济中高速增长
竞争优势研究 陈姗姗,张向前(70)
军民融合产业园区融资模式创新研究
..... 黄 麟,孟斌斌(77)
科技创新政策支持下的产业升级换代研究
——以美国钢铁行业史为鉴 孟繁瑜,李新瑶(82)

目 录

· 区域创新研究 ·

- 区域创业生态系统构建趋势及启示 陈 强, 刘云飞(87)
“一带一路”倡议与西部民族地区产业科技创新协同发展研究 张小勇, 马永腾(92)

· 企业创新研究 ·

- 军民深度融合中民企“参军”的路径优化——基于交易费用经济学视阈 谭清美, 武 翠, 等(97)
企业创新网络声誉治理作用路径与声誉失灵研究 于 超, 王 涛, 等(103)
逆向选择行为下政府补贴对企业创新投入行为影响效应研究 李旭辉, 郑丽琳(109)
企业成长性对研发投入的影响研究 徐海峰, 陈存欣(115)
生态位视角下企业创新生态圈形成机理研究 周 全(119)

· 农业创新研究 ·

- 我国农业科技投入研究 赵淑芳(123)
基于 1998~2017 年 CSSCI 文献计量的中国农业科技研究态势分析 赖晓敏, 张俊飚, 等(128)
基于技术效率视角下农产品电子商务发展研究 刘 阳, 修长百(135)

· 创新人才研究 ·

- 从人格与创新能力的相关性看大学教育中创新人才的培养 孟昭霞(140)
高校创新型人才培养模式研究——基于“专业工作室”平台 支玉成, 张英华, 等(145)

· 科技金融研究 ·

- 科技金融促进军民融合产业发展的模式比较与优化策略 张 莹, 董晓辉(150)
合作伙伴、内部人力资本对于金融科技企业创新绩效的影响研究 张珺涵, 罗守贵, 等(155)

· 国际创新研究 ·

- 瑞典波齐利厄斯中心计划及其启示 朱 英, 章 琼, 等(160)
世界高校科技创新活动的时空博弈态势研究 胡琳娜, 张所地, 等(164)

主 编: 云 涛

封面设计: 马丹盟

编辑出版:《科学管理研究》编辑部

编辑部地址: 呼和浩特市新城西街总
局街 3 号科技大厦 B 座
305 室

电 话: 0471—6355025
18647960993

网 址: <http://kxgy.chinajournal.net.cn>

E-mail: 18047173609@163.com

邮 编: 010010

国内总发行: 内蒙古邮政报刊发行局
邮发代号: 16—16

国外总发行: 中国国际图书贸易集团有限公司
发行代号: BM3333

刊 号: ISSN1004—115X
CN15—1103/G3

Contents

1. Study on the Layout of Innovative Forces in China MA Ru, WANG Hong-wei, etc. (2)
2. Research on the technological innovation path of national defense science and technology industry under the coupling effect of “dual strategy” ZHANG Zheng-min, HU Hui-zhi, etc. (8)
3. Effects of Inequality and Intellectual Property Rights Protection on Urban Innovation—An Empirical Analysis on 20 Cities in Huaihai Economic Zone GAO Xing, ZHAI Ke-yu(13)
4. Research on the Mechanism of Innovation Capability Improvement of Research universities from the Perspective of Innovation—driven XIAO Guo-fang(20)
5. The Orientation and Countermeasure Study of University—local Government Joint Institutes in the Strategy of Innovation—driven Development DONG Fan-li, YANG Jian-ying, etc. (24)
6. Application of Geographic Information Technology in Leading Officials’ Responsibility Audit of Grassland Resources Assets WANG Zhen-duo, ZHANG Xin-ling(30)
7. Research on Investment Efficiency and Its Influencing Factors of Basic Research Based on DEA—malmquist JIANG Qun(35)
8. Functional Positioning and Practical Strategies of Technology society in the Transformation of Technological Achievements PAN Jian-hong, YANG Li-li(42)
9. Research on risk evaluation of research institutes in industry—university—research cooperation projects DI Yang, YANG Nai-ding, etc. (46)
10. The matching of chief expert capability and the transformation performance of scientific and technological achievements
——the moderating effect of technological innovation mode YANG Shui-li, SHI Tong, etc. (49)
11. Study on comprehensive evaluation system of Inner Mongolia intelligent public security construction WU Xin-di, MU Nan(54)
12. The shortage of high-end industries in China and the policy deficiencies of traditional overcapacity and countermeasures JIANG Si-hao, LI Xi-ming(60)
13. New Evolution and R&D Modularity of IC Chip Industry Division Mode WANG Yi-ming(65)
14. Research on the Industrial Transformation and Upgrading in China and the Competitive Advantages of Rapid Growth in Economy under the Connectivity Blueprint CHEN Shan-shan, ZHANG Xiang-qian(70)
15. Research on an Innovative Financing Mechanism of Civil—military Industrial Zones HUANG Lin, MENG Bin-bin(77)
16. Research on Supporting of Technology Innovation Policies to Industrial Upgrading via American Experience MENG Fan-yu, LI Xin-yao(82)
17. The Trend and Enlightenment of Regional Entrepreneurial Ecosystem Construction CHEN Qiang, LIU Yun-Fei(87)
18. Research on the Cooperative Development of “the Belt and Road” Strategy and Industrial Science and Technology Innovation in Western Ethnic Areas ZHANG Xiao-yong, MA Yong-teng(92)
19. Routing Optimization of Private Enterprises’ Participation in Deeper Development of Military—Civilian Integration: A Perspective of Transaction Cost Economics TAN Qing-mei, WU Cui, etc. (97)
20. Research on the Path and Failure of Enterprise Innovation Network Reputation Governance Mechanism YU Chao, WANG Tao, etc. (103)
21. Research on the Influence Effect of Government Subsidy on Enterprise Innovation Investment Behavior Based on the Adverse Selection View LI Xu-hui, ZHENG Li-lin(109)
22. Research on the impact of company growth to R&D investment XU Hai-feng, CHEN Cun-xin(115)
23. On Formation Mechanism of Firms’ Innovation Ecosphere from Niche Perspective ZHOU Quan(119)
24. A study on China’s agricultural science and technology input ZHAO Shu-fang(123)
25. Research Progress of Agricultural Science and Technology in China Based on the Literatures from CSSCI in 1998—2017 LAI Xiao-min, ZHANG Jun-biao, etc. (128)
26. Research on the development strategy of agricultural products e-commerce from the perspective of technical efficiency LIU Yang, XIU Chang-bai(135)
27. Viewing the Cultivation of Innovative Talents in University Education from the Correlation between Personality and Innovation Ability MENG Zhao-xia(140)
28. A study on The Cultivation Mode of Innovative Talents in Colleges and Universities
——with a Case Study of a Professional Studio ZHI Yu-cheng, ZHANG Ying-hua, etc. (145)
29. The Model Comparison and Optimization Strategy of Science and Technology Finance Promoting the Development of Military—People’s Integration Industry ZHANG Ying, DONG Xiao-hui(150)
30. Research on the Impact of Partners and Internal Human Capital on Innovation Performance of Financial Technology Enterprises ZHANG Jun-han, LUO Shou-gui, etc. (155)
31. Berzelii Centra Programme and Its Enlightenment ZHU Ying, ZHANG Yan, etc. (160)
32. Time—spatial game situation assessment of innovation of the global universities HU Lin-na, ZHANG Suo-di, etc. (164)

主管单位: 内蒙古自治区科学技术厅

主办单位: 内蒙古自治区软科学研究会

编辑出版:《科学管理研究》编辑部

主编: 云 涛

编辑部地址: 呼和浩特市新城区总局街

3号科技大厦B座305室

邮 编: 010010

电 话: 0417-6355025 18647960993

电子信箱: 18047173609@163.com

印 刷: 内蒙古政府机关印刷厂

Competent Authorities: Science and Technology Department
of Inner Mongolia Autonomous Region

Sponsored by: the Soft Science Research Board of Inner
Mongolia Autonomous Region

Edited by: Scientific Management Research Editorial Department

Editor-in-Chief: Yun Tao

Address: 305 room, scientific and technological building B,
No. 3 zongju street, xincheng west street, Hohhot.

Postcode: 010010 Telephone: 0417-6355025 18647960993

E-mail: 18047173609@163.com

Printed by: Printing House of Inner Mongolia Government

ISSN 1004-115X



0 6>

9 771004 115199

刊 号: ISSN1004—115X
CN15—1103/G3

国内: 16—16
国外: BM3333

定 价: 10.00 元